
Tko je odgovoran za odgovorno ribarstvo u Hrvatskoj?

U hotelu Esplanade jučer je u organizaciji WWF Adrije održan okrugli stol naziva “Tko je
odgovoran za odgovorno ribarstvo”. Cilj ovog skupa bio je potaknuti dijalog među različitim
dionicima hrvatskog ribarstva, u svrhu identificiranja trenutnih i potencijalnih problema u
ribarstvu, ali s naglaskom na pronalazak mogućih rješenja. Iz WWF Adrije poručuju kako je
stanje stokova većine gospodarski važnih riba u cijelom Sredozemlju jako loše, a Jadransko
more na žalost nije iznimka. Upravo su zato otvoreni dijalog svih dionika u sektoru ribarstva
i pronalazak puta prema održivosti, od ključne važnosti za oporavak resursa pa tako i
gospodarsku stabilnost Hrvatske.
Na okruglom stolu sudjelovalo je 40-tak dionika iz raznih područja ribarstva (ribari,
predstavnici lokalnih akcijskih grupa u ribarstvu, organizacije proizvođača, riboprerađivači,
uzgajivači, Hrvatska gospodarska komora, nevladine organizacije, ministarstvo
poljoprivrede i drugi), od čega je bilo sedam panelista. Panelisti su bili predstavnici sljedećih
institucija/organizacija: Moderator – Lav Bavčević (Sveučilište u Zadru), Petar Ugarković
(Podvodni.hr), Danijel Strugar (Hrvatska obrtnička komora), Šime Kosor (Omega 3), Marko
Milić (Mardešić), Marin Mihanović (Uprava za ribarstvo), Sanja Matić Skoko (Institut za
oceanografiju i ribarstvo) i Danijel Kanski (WWF Adria).
Pitanja i teme na koja su panelisti davali odgovore sa svog kuta gledišta struke, bila su:
mišljenje o trenutnoj situaciji stanja resursa u moru, može li se i na koji način doprinijeti
oporavku resursa te koje mjere treba usvojiti za uspješno upravljanje ribarstvom u
Hrvatskoj.
„Uloga WWF-a je na neki način djelovati poput ljepila koje će spojiti ribare, administraciju i
znanstvenike, te osigurati da svi dionici pričaju istim jezikom i govore istu stvar. Također, ne
smije se niti zanemariti uloga potrošača kao kritične mase koja mora znati prepoznati koji su
proizvodi iz ribarstva održivi, a koji to nisu.“ rekao je Danijel Kanski, voditelj morskog
programa u WWF Adriji. Zaključi s okruglog stola upravo su tako i zvučali.
Glavni zaključci okruglog stola su da je potrebna promjena mentalnog sklopa ljudi (Danijel
Strugar) i stvaranje povjerenja u institucije (Petar Ugarković). Također, potrebna je
uspostava otvorenog dijaloga o problemima (Marko Milić) kao i bolji uvid u stanje resursa
(Šime Kosor). Sanja Matić Soko istaknula je kolektivnu odgovornost a Marin Mihanović
potrebu za zajedničkim djelovanjem svih dionika. Moderator Lav Bavčević zaključio je da
svoje stavove treba graditi na znanju a ne na pretpostavkama.
Nakon rasprave panelista, svi prisutni na skupu bili su u mogućnosti postavljati panelistima
pitanja te je rasprava protekla u otvorenom i konstruktivnom dijalogu. Većina sudionika
složila se da je stanje resursa kritično i da su nužne hitne promjene ako želimo da Jadranski
ekosustav i ribarstvo opstanu. Poštivanje zakonskih odredbi uz pojačavanje inspekcije i
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nadzora ribolovnih aktivnosti na moru te prilikom prodaje ribe temelj su održivog
upravljanja resursom. U isto vrijeme stvaranje kapaciteta administracije i promjena svijesti
kupaca o utjecaju i posljedicama njihove kupnje na sva mora svijeta također su osnova u
razvoju svjesnog društva koji se brine o prirodi od koje i s kojom živi.
WWF je također predstavio svoj rad na Jadranskom moru kao i važnost osvještavanja
potrošača o njihovoj ulozi odabira (ne)održivih proizvoda iz ribarstva kroz Fish Forward
projekt.
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